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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 3/2006 
Caràcter: ordinària 
Data: 31 de març de 2006 
Horari: de 11:00 a les 13:00 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  
 

 
 
 
Paer en cap 

Maria Burgués Bargués,  
 

Regidora 

Marta Camps Torrens,  
 

Regidora 

Lluis Pere Alonso Ballester,  
 

Regidor 

Josep Maria Llop Torné,  
 

Regidor 

Montse Parra  Albà,  
 

Regidora 

Candi Villafañe Árboles,  
 

Regidor 

Montse Mínguez García,  
 

Regidora 

Pilar Castillo Elíes,  
 

Regidora 

Gerard Ferrer Valdés,  
 

Regidor 

Isidre Gavín Valls,  
 

Regidor 

Conxita Tarruella Tomàs,  
 

Regidora 

Benet Tugues Boliart,  
 

Regidor 

Miquel Padilla Díaz,  
 

Regidor 

Marta Alòs Lòpez,  
 

Regidora 

Anna Maria Balañà Brugulat,  
 

Regidora 

Antonio Chico Purroy,  
 

Regidor 
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Pilar Arnalot Muntó,  
 

Regidora 

Maria Dolors López Aguilar,  
 

Regidora 

Enric Montanya Mias,  
 

Regidor 

Xavier Sáez Bellobí,  
 

Regidor 

Montserrat Bergés Saura,  
 

Regidora 

Francesc Pané Sans,  
 

Regidor 

Ramon Camats Guardia,  
 

Regidor 

M. Mercè Rivadulla Gracia,  
 

Regidora 

Jesús Gutiérrez Bustillo,  
 

Secretari 

Ma. Luisa Sanz Llavallol,  
 

Tresorera 

Assumpció Massana Estiarte,  
 

Interventora 

Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
 
Excusen la seva assistència: 
 
Enric Ramon Oró Gallart,  
 

 
 
Regidor 

Francesc Xavier Aluja Farré,  Regidor 
 
 
 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 3 de març de 2006. 

 
 
 
 
2.- DONANT COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia i que van del núm. 781 fins al núm. 
1221. 
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3.- DONANT COMPTE ESPECÍFIC DE DECRETS D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels següents decrets: 
 
- Decret de 8-3-2006 de nomenament del Sr. Guillermo Hervera i Nadal com a assessor tècnic 
especial del Gabinet d'Alcaldia. 
- Decret de 23-3-2006  de delegació de funcions d'Alcaldia, per absència durant els dies 24 a 28 de 
març de 2006 en la primera Tinent d'Alcalde S.Sa. Maria Burgués i Bargués. 

 
 
 
4.- MODIFICACIÓ PUNTUAL DE LES "NORMES DE FUNCIONAMENT DE LA SINDICATURA 
MUNICIPAL DE GREUGES" 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta: 
 
Primer.- Aprovar inicialment la modificació de la redacció del primer paràgraf de l'article 8 de les 
"NORMES DE FUNCIONAMENT DE LA SINDICATURA MUNICIPAL DE GREUGES DE LA PAERIA" 
que quedaria redactat de la forma següent: 
 
"Article 8è. La condició de Síndic de Greuges de la Paeria és incompatible amb: 
a) Qualsevol mandat representatiu de naturalesa pública. 
b) El compliment de funcions directives i l'afiliació en partits polítics, en sindicats de treballadors i en 
Associacions Empresarials 
c)  La condició de membres del Consell Consultiu de la Generalitat o del Tribunal Constitucional. 
d) Qualsevol càrrec polític de l'Estat, de les Comunitats Autònomes o de les Entitats Locals. 
 
e) Qualsevol funció administrativa al servei de l'Ajuntament de Lleida o de qualsevol dels seus 
organismes autònoms o ens dependents.   
f)  L'exercici de les carreres judicial, fiscal o militar. 
g) Qualsevol activitat professional, mercantil o laboral que comporti relació amb l'Ajuntament.    
......."  
 
Segon.- En l'article 2n,  primer paràgraf, s'afegeix el següent punt i seguit: " El mandat del/la  Sindic/a 
només es podrà renovar per un altre segon període de cinc anys, essent doncs, el límit total de 
mandat el de deu anys." 
 
Tercer.- Exposar al públic el present acord, de conformitat amb allò previst en els articles 49 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, LRBRL i 178 del text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, als 
efectes de que es puguin presentar les reclamacions i suggeriments que es considerin escaients. En 
cas de no haver-hi cap reclamació o suggeriment aquest acord inicial esdevindria definitiu i es 
procedirà a la publicació del text íntegre de la modificació en el BOP de Lleida de conformitat a allò 
previst en la normativa de règim local abans esmentada.  

 
 
 
5.- RATIFICACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ EN L'ÀMBIT DE LA MEDIACIÓ FAMILIAR AMB 
EL DEPARTAMENT DE JUSTÍCIA DE LA GENERALITAT 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el conveni de col·laboració, en l'àmbit de la mediació familiar, subscrit 
el dia 1 de març de 2006 entre el Departament de Justícia de la Generalitat de Catalunya i 
l'Ajuntament de Lleida. 
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6.- ADHESIÓ A L'ACORD DE COL.LABORACIÓ ENTRE LA FEMP I AETIC PER AL 
DESPLEGAMENT DE LES INFRAESTRUCTURES DE XARXES DE RADIOCOMUNICACIÓ 
  
A proposta de l'Alcaldia, i per unanimitat, s'acorda l'adhesió d'aquest plenari a l'acord de col·laboració 
entre la FEMP i AETIC per al desplegament de les infraestructures de xarxes de radiocomunicació, 
que és del tenor ligeral següent: 
 
"Nosaltres, els representants del municipi de Lleida reunits en ple, amb motiu de l'Acord que han 
subscrit la Federación Española de Municipios y Provincials (FEMP) i l'Asociación de Empresas de 
Electrónica, Tecnologías de la Información y Telecomunicaciones de España (AETIC) per al 
desplegament de les Infraestructures de Xarxes de Radiocomunicació, el 14 de juny de 2005, 
declarem el nostre desig i compromís de participar de manera constructiva en el desenvolupament de 
la Societat de la Informació i d'afavorir el desenvolupament harmònic de les infraestructures de xarxa 
de radiocomunicació en general, així com de facilitar l'accés a l'ús de la telefonia mòbil de tota la 
nostra població en particular, en termes de seguretat jurídica, ambiental i sanitària. 
 
Reconeixem la necessitat d'una col·laboració estreta entre totes les institucions que tenen 
competències realcionades amb el desplegament de xarxes de radiocomunicació, aixó com amb les 
operadores de telefonia mòbil, per no posar fre al desenvolupament dels nostres pobles i ciutats; però 
és la nostra obligació fer-ho en termes de seguretat. És per això que creiem necessari que existeixi un 
Codi de Bones Pràctiques que subscriguin totes aquelles parts interessades i que estigui avalat pel 
Ministeri d'Indústria, Turisme i Consum. 
 
Acordem l'adhesió de l'Ajuntament de Lleida a l'Acord de Col·laboració que han subscrit la Federación 
Española de Municipios y Provincias (FEMP) i l'Asociación de Empresas de Electrónica, Tecnologías 
de la Información y Telecomunicaciones de España (AETIC) per al desplegament de les 
Infraestructures de Xarxes de Radiocomunicació, signat el 14 de juny de 2005, i al Codi de Bones 
Pràctiques per a la instal.lació d'Infraestructures de Telefonia Mòbil, elaborat per la FEMP i AETIC i 
aprovat per la Comissió Executiva de la FEMP el 13 de desembre de 2005, així com el nostre 
compromís de compliment". 

 
 
 
7.- RATIFICACIÓ ACORD MARC DE COL·LABORACIÓ AMB LA UdL, IFR I MICROSOFT IBÈRICA 
PER LA CREACIÓ, DESENVOLUPAMENT I MANTENIMENT DEL PROJECTE "SOFTWARE 
FACTORY" 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Ratificar l'Acord-Marc de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida, la Universitat de Lleida, 
IFR i Microsoft Ibéria SL per la creació, desenvolupament i manteniment del projecte SOFTWARE 
FACTORY, signat el passat dia 20 de març de 2006. 
 
Segon.- Autoritzar a l'Il.lm. Sr. Alcalde, tan ampliament com en Dret sigui possible, per tal d'adoptar els 
acords i les resolucions necessàries per l'execució del contingut de l'acord-marc precedent. 

 
 
 
 
8.- APROVACIÓ ACORD DE CONDICIONS LABORALS DEL PERSONAL FUNCIONARI DE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 2005-2006 
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Un cop finalitzat el procés negociador, el dia 29 de març de 2006, va tenir lloc la signatura de l'ACORD 
DE CONDICIONS LABORALS DEL PERSONAL FUNCIONARI DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, 
entre l'Il.lm. Sr. Alcalde en representació d'aquesta Corporació i un membre de cadascuna de les 
Seccions Sindicals: UGT, CSI-CESIF, CCOO, USTEC-STEs i de la Junta de Personal, en 
representació dels funcionaris. 
 
Aquest document regula les relacions laborals dels funcionaris de l'Ajuntament de Lleida, a través dels 
seus respectius capítols. Aquests capítols fan referència, entre altres, a l'acció social, condicions 
professionals, règim intern, condicions econòmiques, salut laboral, representació sindical, etc. 
 
Per tot això, per unanimitat s'acorda: 
 
L'aprovació de l'ACORD DE CONDICIONS LABORALS DEL PERSONAL FUNCIONARI  DE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, la vigència del qual és de l'1-1-2005 al 31-12-2008.  

 
 
 
9.- APROVACIÓ DEL CONVENI DEL PERSONAL LABORAL DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
2005-2008 
  
Un cop finalitzat el procés negociador, el dia 29 de març de 2006, va tenir lloc la signatura del 
CONVENI DEL PERSONAL LABORAL DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, entre l'Il.lm. Sr. Alcalde en 
representació d'aquesta Corporació i un membre de cadascuna de les Seccions Sindicals: UGT, CSI-
CESIF, CCOO, USTEC-STEs i del Comité d'Empresa, en representació dels funcionaris. 
 
Aquest document regula les relacions laborals del personal laboral de l'Ajuntament de Lleida, a través 
dels seus respectius capítols. Aquests capítols fan referència, entre altres, a l'acció social, condicions 
professionals, règim intern, condicions econòmiques, salut laboral, representació sindical, etc. 
 
Per tot això, per unanimitat s'acorda: 
 
L'aprovació del CONVENI DEL PERSONAL LABORAL DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA, la vigència 
del qual és de l'1-1-2005 al 31-12-2008.  
 
 
 
 
 
10.- AUTORITZACIÓ COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER GEMMA MOLINÉ MINGOT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar a la funcionària interina de l'Institut Municipal d'Informàtica Sra. Gemma Moliné Mingot, 
auxiliar administrativa, per exercir un segon lloc de treball o activitat d'intermediació i assessorament 
financer, per compte propi a l'empresa CAPITAL CREDIT amb una dedicació de 10 hores setmanals.
 
En el supòsit de variació de les condicions de l'activitat per la qual s'autoritza la compatibilitat caldrà 
que la interesada ho posi immediatament en coneixement d'aquesta Corporació.  

 
 
 
11.- AUTORITZACIÓ COMPATIBILITAT SOL.LICITADA PER XAVIER TERÉS MILLAN 
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Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al funcionari interí Sr. Xavier Terés Millan,  subaltern ordenança, per exercir un segon lloc 
de treball o activitat de recepcionista  a l'empresa ADESMA FUNDACIÓ amb una dedicació de 7 hores 
i 30 minuts setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l'activitat per la qual s'autoritza la compatibilitat caldrà 
que l' interessat ho posi immediatament en coneixement d'aquesta Corporació.  

 
 
 
12.- AUTORITZACIÓ COMPTABILITAT SOL.LICITADA PER FRANCESC JOVÉ VILA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
Autoritzar al treballador de  l'Institut Municipal  de Treball "Salvador Seguí" Sr. Francesc Jové Vila, 
psicodedagog-professor, per exercir un segon lloc de treball com a professor associat a temps parcial, 
a la Facultat de Ciències de l'Educació de la Universitat de Lleida,  amb una jornada laboral de 6 hores 
setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l'activitat per la qual s'autoritza la compatibilitat caldrà 
que l' interessat ho posi immediatament en coneixement d'aquesta Corporació.  

 
 
 
13.- APROVACIÓ BASES DE LA CONVOCATÒRIA DE 2006 PER A LA CONCESSIÓ DE 
MIRCROCRÈDITS A DONES EMPRENEDORES I EMPRESÀRIES 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar les Bases de la Convocatòria de 2006 de concessió de microcrèdits a dones 
emprenedores i empresàries. 
 
2n. Sotmetre les esmentades Bases a informació pública per un termini de trenta dies. Aquest acord 
d'aprovació es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamció durant el termini d'exposició 
pública. 

 
 
 
14.- DONANT COMPTE DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2005 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2006, la Liquidació del Pressupost de 
l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2005, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial 
decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors).                 38.392.371,29 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05 - 
         (creditors) . . . . . . . . . .                                 24.060.880,17 
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     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . .                                        5.994.156,30 
 
         -Resultat pressupostari ajustat                      5.276.889,88 
 
     c) -Romanent de Tresoreria:  
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05(deutors)                                     26.187.893,71 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
          (creditors)                                                   32.258.509,66               
 
       - Fons líquits a 31-12-05                               10.301.794,76 
 
       - Romanent de Tresoreria. . . . . .                   4.231.178,81 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a  
         despeses amb finançament afectat.            1.834.531,22 
 
       - Romanent de Tresoreria per a des- 
         peses generals. . . . . . . . . .                          2.396.647,59 

 
 
 
15.- DONANT COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE 
L'INSTITUT MUNICIPAL DE TREBALL "SALVADOR SEGUÍ" 2005 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2006, la Liquidació del Pressupost de l'Institut 
de Treball "Salvador Seguí", corresponent a l'exercici de 2005, i en compliment d'allò previst a l'article 
193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors). . .                  1.093.338,84 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05 - 
         (creditors) . . . . . . . . . . . .                                    558.255,52  
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                                        181.578,97 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. . .                         69.894,50 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05 (deutors). .                                       863.358,91 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
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          (creditors). . . . . .                                              640.431,69 
 
       - Fons líquits a 31-12-05                                     181.203,42 
 
        - Romanent de Tresoreria total. . . .                   404.130,64 
 
        - Romanent de Tresoreria 
          afectat a despeses amb 
          finançament afectat. . . . . . . . .                         389.766,54 
 
        - Romanent de Tresoreria 
          per a despeses generals. . . . . . .                      14.364,10 

 
 
 
16.- DONANT COMPTE DE L'APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST D'ACCÉS 
INSTITUT MUNICIPAL D'INFORMÀTICA DE LLEIDA 2005 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2006, la Liquidació del Pressupost d'Accés 
Institut Municipal d'Informàtica de Lleida, corresponent a l'exercici de 2005, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós 
de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el 
següent: 
 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors). . .                422.368,07 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05 - 
         (creditors) . . . . . . . . . . . .                               558.804,77 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                                   -31.945,00 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. .                      -5.485,58 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05 (deutors). .                                  426.867,68 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
          (creditors). . . . . .                                          606.133,91 
        
       - Fons líquids a 31-12-05                                253.844,94 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .                  74.578,71 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .             71.392,64 
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       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .                      3.186,07 

 
 

 
 
17.- DONANT COMPTE APROVACIÓ LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL DE MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2005 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2006, la Liquidació del Pressupost de l'Institut 
Municipal de Mercats i Consum de Lleida, corresponent a l'exercici de 2005, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de 
la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el 
següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors). . .                   98.512,15 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05 - 
         (creditors) . . . . . . . . . . . .                                 158.504,18 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                                     -14.709,85 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. . .                      71.446,96 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05 (deutors). .  101.667,28 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
          (creditors). . . . . .      187.156,79 
 
       - Fons líquits a 31-12-05                                    156.790,50 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .                     71.300,99  
 
       - Romanent de Tresoreria 
         afectat a despeses amb 
         finançament afectat. . . . . . . .                                  -    
 
       - Romanent de Tresoreria 
         per a despeses generals. . . . . . .                      71.300,99 
 

 
 
 
18.- DONANT COMPTE APROVACIÓ DE LA LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DEL PATRONAT  
MUNICIPAL DE TURISME DE LLEIDA 2005 
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Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2006, la Liquidació del Pressupost del 
Patronat Municipal de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2004, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós 
de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el 
següent: 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors). . .                       307.750,01 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05  
         (creditors) . . . . . . . . . . . .                                      425.069,39 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                                       2.948.658,82    
 
        -Resultat pressupostari ajustat. .                             17.332,82 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05 (deutors). . .                                       335.740,61 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
          (creditors). . . . . . .                                              462.663,88       
 
       - Fons líquids a 31-12-05 .                                  3.090.492,27 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . .                      2.963.569,00           
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat.                  2.948.098,97          
 
       - Romanent de Tresoreria per 
       a despeses generals . . . . . . . .                                15.470,03 

 
 
 
19.- DONANT COMPTE APROVACIÓ LIQUIDACIÓ PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
D'ACCIÓ CULTURAL 2005 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2006, la Liquidació del Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Acció Cultural, corresponent a l'exercici de 2005, i en compliment d'allò previst a l'article 
193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors). . .                    905.032,06 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05 - 
         (creditors) . . . . . . . . . . . .                                 1.146.949,35 
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     b) -Resultat  pressupostari de   -  
          l'exercici. . . . . . . . . . . .                                        13.863,12 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. .                           13.863,12 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05 (deutors). .                                        901.168,57 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
          (creditors). . . . . .                                            1.195.532,41 
        
       - Fons líquids a 31-12-05  297.836,57 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .                        3.472,73 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .                             -     
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .                           3.472,73 

 
 
 
20.- DONANT COMPTE DE L'APROVACIÓ LIQUIDACIÓ PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIÓ ESPORTIVA 2005 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 28 de febrer de 2006, la Liquidació del Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Acció Esportiva, corresponent a l'exercici de 2005, i en compliment d'allò previst a l'article 
193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors). . .                     295.207,50 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05 - 
         (creditors) . . . . . . . . . . . .                                    245.868,54 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
          l'exercici. . . . . . . . . . . .                                          5.715,93 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. .                             5.715,93 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05 (deutors). .                                        299.523,41 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
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          (creditors). . . . . .                                               381.982,42 
        
       - Fons líquids a 31-12-05                                       88.174,94 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .                         5.715,93 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .                       -     
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .                            5.715,93 

 
 
 
21.- DONANT COMPTE APROVACIÓ LIQUIDACIÓ PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICIPAL 
D'EDUCACIÓ 2005 
  
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 24 de març de 2006 la Liquidació del Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Educació, corresponent a l'exercici de 2005, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 
del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el 
següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-05 (deutors). . .                       324.749,40 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-05 - 
         (creditors) . . . . . . . . . . .                                      1.580.571,83 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                                        - 145.437,39 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. .                          - 145.437,39 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-05 (deutors). .                                           324.749,40         
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-05 
          (creditors). . . . . .                                               1.605.067,41 
 
       - Fons líquits a 31-12-05                                      1.134.880,62 
 
       - Romanent de Tresoreria total. . .                      - 145.437,39 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat 
         a despeses amb finançament afectat .                          - 
          
       - Romanent de Tresoreria per 
         a despeses generals. . . . . . . .                         - 145.437,39 
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22.- APROVACIÓ DE DESTINAR L'IMPORT DE PART DE L'ASSIGNACIÓ CORRESPONENT A 
AQUEST AJUNTAMENT EN LA PARTICIPACIÓ EN EL FONS DE COOPERACIÓ LOCAL DE 
CATALUNYA 2006 A LA MANCOMUNITAT INTERMUNICIPAL DE L'ABASTAMENT D'AIGUA DE 
PINAYANA 
  
Vista la Resolució GAP/320/2006, de 13 de febrer, de la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya, i el dictamen 
de la Comissió d'Economia, per unanimitat s'acorda: 
 
Destinar l'assignació corresponent a aquest Ajuntament en el Fons de Cooperació Local de Catalunya 
per a l'any 2006, referent al capítol per a la prestació supramunicipal de serveis, a la Mancomunitat 
Intermunicipal de l'Abastament d'aigua de Pinyana, per un import de 63.082,37 EUR. 

 
 
 
23.- APROVACIÓ PACTE ADDICIONAL AL CONVENI REGULADOR DE PRESTACIÓ 
CONCERTADA PER PROJECTES DE SERVEIS D'ATENCIÓ A LA INFÀNCIA I L'ADOLESCÈNCIA 
DEL BARRI DE LA MARIOLA AMB L'INSTITUT DE GERMANS MARISTES PER L'ANY 2006 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar el Pacte Addicional per a l'any 2006 al Conveni regulador de la prestació concertada per al 
desenvolupament de programes, projectes i serveis d'atenció a la infància i l'adolescència del barri de 
la Mariola (Gestió Centre Obert Municipal Pas a Pas) entre l'Ajuntament de Lleida i l'Institut de 
Germans Maristes (Maristes Hermanos provincia de l'Hermitatge). 
 
2. Aprovar l 'aportació econòmica per al 2006 de 24.258 euros. 
 
3. Aprovar l'aplicació per al càlcul de la subvenció 2007/2008 la quantitat de 27.159,40 euros. 

 
 
 
24.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB LA FUNDACIÓ SANT INGASI DE LOIOLA 
PER A LA CESSIÓ D'UN ESPAI COM A SEU DE CENTRE OBERT DE LA FUNDACIÓ 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'entitat Fundació St. Ignasi de 
Loiola de Lleida per a la cessió d'un espai com a seu de Centre Obert de la Fundació St. Ignasi de 
Loiola. 
 
2. Aprovar la cessió d'ús de la segona planta de l'edifici de l 'Alberg Municipal situat al c/ Panera, 7 i 
realitzar les obres indispensables per poder realitzar l'activitat de Centre Obert. 
 
3. Aprovar una subvenció de 16.000 euros durant l'any 2006 amb  càrrec a la partida 07.312.489.02.

 
 
 
25.- RATIFICACIÓ CONVENI ESPECÍFIC DE COL·LABORACIÓ AMB ASPID PER A LA CREACIÓ 
D'UN CENTRE D'USOS MÚLTIPLES 
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Atès que en data 8 de març de 2006, l'Ajuntament de Lleida i l'Associació de Paraplègics i 
discapacitats Físics de Lleida, van signar un conveni específic de col·laboració per a la creació d'un 
centre d'usos múltiples per a discapacitats físics de Lleida, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni específic de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Associació de Paraplègics 
i discapacitats Físics de Lleida (ASPID), per a la creació d'un centre d'usos múltiples per a 
discapacitats físics de Lleida.  

 
 
 
 
26.- RATIFICACIÓ DEL PACTE PER A LA SALUT A LLEIDA 
  
Vista la proposta del director dels Serveis de l'Àmbit de Benestar i Cohesió Social, per unanimitat 
s'acorda: 
 
Ratificar el pacte per a la salut a Lleida, signat el dia 18 de gener de 2006 a Lleida. 

 
 
 
27.- RATIFICACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT DE SALUT PER LA 
MILLORA DE LA QUALITAT DE LA XARXA SANITÀRIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta del director de l 'Àmbit de Benestar i Cohesió Social, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre el Departament de Salut i l'Ajuntament de Lleida per a la 
millora de la qualtiat de la xarxa sanitària de la ciutat de Lleida, signat el 18 de gener de 2006 a Lleida.

 
 
 
28.- DECLARAR DESERTA LA SUBHASTA DE LA PARCEL.LA MUNICIPAL NÚM. 11, SITUADA 
AL PLA PARCIAL SUR 11 "LLEIDA PARK". INICIAR LA SEVA ADJUDICACIO PEL 
PROCEDIMENT NEGOCIAT 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Declarar deserta la subhasta de la parcel·la municipal núm. 11, situada a l'àmbit del Pla Parcial 
SUR 11 "Lleida Park", convocada en virtut d'acord plenari de data 25 de novembre de 2005. Aquesta 
finca té la descripció registral següent:  
 
"Urbana, parcel·la núm. 11, situada a Lleida, dintre de l'àmbit del Pla Parcial SUR 11; amb una 
superfície de 5.850,33 m2. Confronta: Nord, amb el límit del Sector; Est, amb parcel·la núm. 10 
(Log.II); Sud, amb finca municipal; i, Oest, amb carrer de nova creació, carrer anomenat B ". 
 
Característiques de la parcel·la: 
 
La parcel·la té una superfície total de 5.850,33 m2 i un sostre edificable de 4.299,99 m2 i es destinarà 
als usos previstos en el planejament del sector i, en concret, als esmentats en l'article 1 del Plec de 
condicions. 
  
Inscripció: Pendent d'instrumentar 
 
Càrregues: Lliure de càrregues, gravàmens i ocupants. 
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Càrregues urbanístiques: Les despeses d'urbanització imputables a aquesta parcel·la, segons el 
compte de liquidació provisional, pugen la quantitat de 287.740,80.- euros. i pel que fa al compte de la 
liquidació definitiva, està afectada quant a un 4,070267 %. Igualment, s'entendran com a càrregues 
urbanístiques, que haurà d'assumir l'adjudicatari de la finca, els interessos de demora meritats per les 
quotes i derrames pendents per les obres de la urbanització, actualment en curs. 
Referència cadastral: en tràmit.  
 
Tipus de licitació: 573.600.- euros de principal, més un 16% d'IVA, equivalent a 91.776.- euros.  
 
2. Conseqüentment amb l'esmentat en el punt anterior, continuar l'expedient d'alienació de 
l'esmentada parcel·la pel procediment negociat, en aplicació del que preveuen els arts. 73, 75 i 141 a) 
del Reial Decret Legislatiu 2/2000, de 16 de juny, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei de 
Contractes de les Administracions Públiques. 
 
3. El preu i condicions d'adjudicació  de la parcel·la seran, com a mínim, els fixats en el Plec de 
condicions que va regir la subhasta i que fóu aprovat per l'acord del Ple a què es fa referència en el 
punt primer d'aquest acord. 
 
4. Que per la Junta de Govern i/o l'Alcaldia s'adoptin els tràmits administratius pertinents per tal de 
desenvolupar aquesta contractació, inclosa l'adjudicació de la finca, en aplicació d'allò que disposa 
l'art. 21.1 p) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de bases de Règim Local, modificada per la Llei 
11/1999, de 21 d'abril. Igualment, facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a l'atorgament de l'escriptura pública 
d'adjudicació de la parcel·la. 

 
 
 
29.- APROVAR EL CONVENI DE GESTIÓ URBANÍSTICA, SUBSCRIT AMB AREA DE EXPANSION 
CONSTRUCTIVA, S.A., RELATIU LA CESSIÓ ANTICIPADA,  A FAVOR DE L'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA, D'UNA FINCA SITUADA AL SUR-14 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Aprovar el Conveni de Gestió Urbanística, de data 16 de març de 2006, subscrit per l'Ajuntament 
de Lleida i l'entitat mercantil AREA DE EXPANSION CONSTRUCTIVA, S.A., en virtut del qual aquesta 
cedeix anticipadament a la Paeria un terreny, de 1.910 m2, afectat a Sistema General (futura 
Avinguda de Pinyana) pel Pla General de Lleida 1995-2015, ubicat a l'àmbit del SUR-14. Aquesta 
cessió anticipada es fa amb la condició de la reserva de la titularitat de l'aprofitament urbanístic a favor 
de l'esmentada mercantil, el qual es materialitzarà en el moment en què es formalitzi i tramiti el 
polígon d'actuació de l'àmbit. 
 
2on.- Facultar a l'Il·lm.  Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
30.- APROVANT LA MODIFICACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
I L'ENTITAT MERCANTIL PROVIURE CIUTAT DE LLEIDA, SL RELATIU A L'ADJUDICACIÓ DE 
LES PARCEL·LES 30 I 31 D'UNA FINCA MUNICIPAL, SITUADES AL SUR 13 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Aprovar el text del Conveni que han de subscriure l'Ajuntament de Lleida, l'entitat mercantil 
PROVIURE CIUTAT DE LLEIDA, S.L i LA CAIXA DE CATALUNYA, el qual modifica el Text del 
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Conveni aprovat per l'Ajuntament Ple en sessió de data 23 de desembre de 2005 que a la vegada 
desenvolupava les previsions del Conveni marc de data 11 de març de 2005, subscrit amb la Caixa 
d'Estalvis de Catalunya, i que concreta les condicions en què la Paeria alienarà, pel sistema 
d'adjudicació directa, les parcel·les municipals 30 i 31 del Pla Parcial SUR-13, adscrites al Patrimoni 
públic de sòl i habitatge, que es destinaran a la construcció de 44 habitatges amb protecció oficial, del 
règim general, destinats a lloguer. 
 
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde per a la signatura del Conveni, així com amb poders tan amplis com 
calguin per a l'execució d'aquest acord." 

 
 
 
31.- DESAFECTACIÓ DE L'ÚS I SERVEI PÚBLIC DE DIVERSES ARMES DECLARADES NO 
UTILITZABLES, QUE PRESTAVEN SERVEI A LA POLICIA LOCAL 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar de l'ús i servei públic de diverses armes declarades no utilitzables, que prestaven 
servei a la Policia Local i que tot seguit s'esmenten: 
 
Revòlver, marca Llama, número de l'arma 07-0500152-95, número de guia 361; Revòlver, marca 
Llama, número de l'arma 07-05-00354-97, número de guia 312; Revòlver, marca Llama, número de 
l'arma 07-05-00355-97, número de guia 273; Revòlver, marca Astra, número de l'arma R-445554, 
número de guia 371; Revòlver, marca Astra, número de l'arma 399.965, número de guia 258; 
Revòlver, marca Astra, número de l'arma 399.962, número de guia 132; Revòlver, marca Astra, 
número de l'arma 399.959, número de guia 129; Revòlver, marca Astra, número de l'arma 430008, 
número de guia 154; Revòlver, marca Astra R-446979, número de guia 238; Revòlver, marca Astra, 
número de l'arma 447773, número de guia 219; Revòlver, marca Astra, número de l'arma R448750, 
número de guia 251; Revòlver, marca Astra, número de l'arma R398532, número de guia 339; Re- 
vòlver, marca Astra, número de l'arma 435547, número de guia 347; Revolver, marca Astra 435576, 
número de guia 330; Revòlver, marca Astra, número de l'arma 447774, número de guia 221. 
 
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació de les armes esmentades en el punt anterior.  

 
 
 
32.- DESAFECTACIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE DIVERSES MOTOCICLETES DE TITULARITAT 
MUNICIPAL QUE PRESTAVEN SERVEI A LA GUÀRDIA URBANA 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
1.Desafectar del servei públic les motocicletes de titularitat municipal que tot seguit s'esmenten: 
 
BMW, matrícula L-2628-U, any 1991, Model R-80-RT; BMW, matrícula L-8056-S, any 1990, model R-
80-RT; BMW, matrícula L-8857-S, any 1990, model R-80-RT. 
 
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació, si s'escau, de les motocicletes esmentades en el punt 
anterior.  

 
 
 
33.- RATIFICAR CONVENI SUBSCRIT ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA CAIXA PER AL 
FOMENT D'UN PARC D'HABITATGES DE PROTECCIÓ OFICIAL EN RÈGIM DE LLOGUER 
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Per unanimitat s'acorda: 
 
1. Ratificar el Conveni Marc de Col·laboració, subscrit en data 17 de març de 2006, entre l'Ajuntament 
de Lleida i la Caixa d'Estalvis i Pensions de Barcelona, "la Caixa", per al foment d'un Parc d'habitatges 
amb protecció oficial en règim de lloguer al municipi de Lleida. 
 
2. Facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l'execució d'aquest acord.

 
 
 
34.- APROVACIÓ SOL.LICITUD D'UNA SUBVENCIÓ A LA GENERALITAT PER AL 
FINANÇAMENT, EN PART, DE LES OBRES DEL PROJECTE DE REMODELACIÓ DE PAVIMENT I 
SERVEIS DE L'EIX COMERCIAL DE LLEIDA FASE III 
  
Per unanimtat s'acorda: 
 
Sol·licitar una subvenció a la Generalitat de Catalunya, Departament de Comerç, Turisme i Consum, 
per al finançament , en part, de les obres del Projecte de remodelació de paviment i serveis de l'Eix 
Comercial de Lleida, Fase III, Tram plaça Paeria-carrer Sant Joan, per un import d'1.715.979,96 euros, 
Tram plaça La Sal-plaça Diputació-carrer del Carme, per un import d'1.526.977,76 euros i Tram carrer 
Democràcia-Travessera del Carme-Bafart, per un import d'1.246.700,60 euros, per un import del 30% 
del cost de les mateixes. 

 
 
 
35.- SUSPENSIÓ DE L'APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PROEJCTE DEL PLA ESPECIAL 
URBANÍSTIC D'ORDENACIÓ D'UN HOTEL I UNA BENZINERA EN UNA FINCA SITUADA A LA 
PARTIDA TORRES DE SANUI 
  
Per unanimitat s'acorda: 
 
SUSPENDRE l'aprovació provisional del projecte de pla especial urbanístic d'ordenació d'un hotel i 
una benzinera, d'una finca situada a la Partida Torres de Sanui,(sol no urbanitzable) presentat per 
l'entitat "Fincas Financo, SA", d'acord amb l'informe del Servei d'Urbanisme de data 15 de febrer del 
2006, fins que no es subsanin  les deficiències assenyalades en el mateix, que s' hauran de recollir en 
un nou text refós.   

 
 
 
36.- APROVACIÓ BASES REGULADORES PER LA CONVOCATÒRIA 2006 PER A 
L'ATORGAMENT D'AJUTS EN MATÈRIA D'HORTA 
  
Vist l'informe-proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de l'Àmbit d'Urbanisme, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r. APROVAR les bases reguladores de la convocatòria 2006 per a l'atorgament d'ajuts en matèria 
d'Horta, que s'annexa a la  proposta, de conformitat amb les dues línies següents: 
 
a)  Premis i divulgació. 
b)  Festes tradicionals del món agrari. 
 
2n. RATIFICAR la relació dels premis a les carrosses, carros, i cavalleries que van participar en la 
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festa dels Tres Tombs de la Festivitat de Sant Antoni 2006, que figura com Annex I. 
 

 
 
 
37.- APROVACIÓ MOCIÓ CONJUNTA RELATIVA LA MUSEU DE LLEIDA DIOCESA I COMARCAL 
  
Per unanimitat s 'acorda aprovar la següent proposta de la moció presentada conjuntament per tots 
els grups municipals: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida vol reconèixer la tasca duta a terme pel Bisbe Messeguer que el 1893 va 
crear la col·lecció diocesana evitant una segura pèrdua dels béns artístics que ara reclamen. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida reconeix la cura que té el Sr. Bisbe de Lleida en el compliment del Decret de 
8 de setembre de la Congregació pels Bisbes. Reconeixent  l'existència del litigi sobre la propietat de 
les esmentades peces artístiques, l'Ajuntament de Lleida acceptarà la resolució judicial última que en 
relació de la propietat de les mateixes es dicti en l'àmbit del dret canònic. I considerant que les lleis de 
patrimoni cultural de Catalunya i Aragó són competents en la protecció i catalogació del patrimoni 
cultural, respectaran així mateix la catalogació efectuada de les seves respectives col·leccions tal i 
com va aprovar en l'acord sobre "Criteris aprovats pel Consorci del Museu de Lleida, Diocesà i 
Comarcal en relació a la proposta d'acord entre els governs de Catalunya i Aragó i el Bisbat de Lleida 
i el Bisbat de Barbastre-Montsó" aprovat i signat per tots els membres del Consorci en la sessió del 18 
de gener de 2006. 
 
3. Entén el Ple de l'ajuntament de Lleida que els béns artístics d'una col·lecció catalogada no poden 
sortir del Museu on es troben sense una autorització administrativa resultat d'un procediment 
administratiu legalment previst en la legalitat vigent.   
 
4. L'Ajuntament de Lleida, sol·licita a la Generalitat de Catalunya que en l'aplicació de la Llei 9/1993, 
de 30 de setembre, del Patrimoni Cultural Català i en base a l'acord sobre "Criteris aprovats pel 
Consorci del Museu de Lleida, Diocesà i Comarcal en relació a la proposta d'acord entre els governs 
de Catalunya i Aragó i el Bisbat de Lleida i el Bisbat de Barbastre-Montsó" aprovat i signat per tots els 
membres del Consorci en la sessió del 18 de gener de 2006, s'adoptin les mesures que garanteixin la 
unitat i integritat de la col·lecció, així com el compliment dels objectius de conservació, acreixement, 
difusió i foment del Patrimoni Cultural Català. 
 
5. L'ajuntament de Lleida demana que es tingui en compte que Catalunya i Aragó tenen una llarga 
tradició històrica, amb una realitat social i cultural amb estrets lligams, unes comarques que han 
compartit moments brillants de la història, entre d'altres circumstàncies perquè constituïen part 
important d'una mateixa diòcesi. Lleida ha estat per molt motius, el centre urbà de referència d'aquest 
territori.  Tanmateix, i atesa la vinculació històrica i cultural de la Franja amb les terres de ponent, i per 
tant, del art sacre que s'hi ha produït, l'Ajuntament de Lleida entén que pot ésser factible de compartir 
amb els pobles i ciutats d'aquesta zona de parla catalana el patrimoni artístico-religiós comú, cosa per 
la qual insta als poders eclesiàstic i polític a una solució que, tot assegurant la unitat de la col·lecció,
aquesta pugui ésser compartida amb la població de la franja.  
 
6. Donar trasllat d'aquests acords al M. Hble. Sr. Pascual Maragall, President de la Generalitat de 
Catalunya,  i l'Hble. Sra. Caterina Mieras, Consellera de Cultura i a les pertinent autoritats implicades.

 
 
 
38.- MOCIÓ DEL PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA RELATIVA A LES SELECCIONS ESPORTIVES 
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Amb 22 vots a favor del PSC, CiU, ERC-EV i ICV-EA i 3 abstencions del PP, s'acorda aprovar la 
següent proposta de la moció presentada pels quatre grups: 
 
1. Adherir-se a la campanya iniciada per la Plataforma proSeleccions Esportives Catalanes "Una 
Nació, Una Selecció". 
 
2. Demanar als Grups Polítics amb representació en les Corts Generals els seus esforços de 
negociació i diàleg perquè sigui possible el reconeixement d'aquesta aspiració de Catalunya en el 
marc de la nova proposta estatutària que s'hi debat, tal com recollia el projecte d'Estatut aprovat el 
passat 30 de setembre al Parlament. 

 
 
 
INTERVENCIONS 
 
 
Abans d’iniciar el debat i la votació dels punts de l’ordre del dia, el Sr. alcalde, en compliment de 
l’acord adoptat en la junta de portaveus ( i arran de la darrera tragèdia de violència de gènere que s’ha 
produït a la nostra ciutat ) vol manifestar el pesar de la corporació municipal a la família de la dona que 
ha perdut la vida en aquest fet. També es vol fer palès el rebuig que la ciutat  expressa per aquests 
fets violents i, amb aquest motiu, el Sr. alcalde llegeix un comunicat redactat pel tinent d’alcalde de 
Participació Ciutadana i Promoció de la Dona, que és el que a continuació es transcriu: 
 
“El ple de l’Ajuntament de Lleida realitza un minut de silenci amb motiu de la mort causada per un 
delicte de violència domèstica contra les dones. 
Un minut de silenci, un clam contra la violència masclista. 
El foment d’una cultura de la pau i de respecte a les diferències entre dones i homes és tant necessari 
per evitar la violència com l’acció decisiva de l’Administració per donar suport a les víctimes i per 
perseguir els agressors. En aquesta tasca, però, la societat lleidatana també ha donat mostra constant 
de voler expressar, de manera col·lectiva, el seu rebuig a totes les formes de violència que pateixen les 
dones.  
Cada nova agressió, cada nova mort, ha de tenir la seva resposta: la ciutat de Lleida, mitjançant les 
seves institucions, com l’Ajuntament de Lleida i òrgans de participació, com el Consell Municipal de la 
Dona, diu PROU VIOLÈNCIA MASCLISTA. 
El Ple de l’Ajuntament de Lleida, amb aquest minut de silenci en memòria de l’Emma Aja i de totes les 
dones que, malauradament, han perdut la vida a causa de la violència de gènere, vol expressar el seu 
rebuig a aquesta nova agressió i mostrar la seva decisió ferma de continuar treballant per avançar en 
la construcció d’una societat on les dones puguin existir amb plenitud i on els actes de violència no 
tinguin cabuda en les relacions humanes. 
L’Ajuntament de Lleida convida la ciutadania a expressar públicament el seu condol i el seu rebuig a 
aquesta mena de violència en una concentració silenciosa a la Plaça 8 de març, que comunicarà 
oportunament”.  
 
 
A continuació, la corporació, el funcionaris i el públic assistent, dempeus, guarden un respectuós minut 
de silenci.  
 
Punts números 8 i 9.  Proposta d’aprovació de l’Acord de condicions laborals del personal 
funcionari de l’Ajuntament de Lleida 2005-2008 i proposta d’aprovació del Conveni del personal 
laboral de l’Ajuntament de Lleida 2005-2008 
 
En aquests punts el Sr. alcalde agraeix a tota la comissió negociadora (per part de l’Ajuntament i per 
part dels sindicats) la tasca que han desenvolupat  i la sensibilitat i responsabilitat que tots els 
negociadors han demostrat en tot aquest procés. Agraeix molt especialment la unanimitat de tots els 
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grups municipals de votar aquesta proposta que afecta  la regulació laboral entre l’Ajuntament i els 
seus treballadors.  
 
Ambdues propostes són aprovades per unanimitat.  
 
Punts números 14 a 21. Informes en què es dóna compte de les aprovacions de les liquidacions 
del pressupost municipal del 2005 i de les de tots els organismes autònoms  
 
La Sra. Mínguez obre el debat, actuant com a ponent. En primer lloc, comenta que del contingut dels 
romanents de Tresoreria ja s’ha donat la deguda explicació en les reunions corresponents de la 
Comissió Informativa d’Economia i als consells d’administració dels respectius organismes autònoms. 
La suma total de tots els romanents és de 7,6 milions d’euros, una xifra que qualifica de totalment 
positiva i satisfactòria. Manifesta que el fet que hi hagi un romanent positiu de Tresoreria  tan important 
respon al fet que hi ha més ingressos dels previstos i a la contenció de la despesa, la qual cosa genera 
un volum d’estalvi important. L’estalvi corrent està al voltant dels 14 milions d’euros, després 
d’amortitzacions. Sobre els ingressos corrents diu que s’ha ingressat un 4% més dels pressupostats, 
motivat pel propi dinamisme de la ciutat i la bona gestió de capítol d’ingressos del pressupost (explica 
les dades). També afegeix que s’han ingressat més del 90% dels rebuts emesos i que s’ha augmentat 
la ràtio de domiciliació de rebuts que arriba ja al 72% del total. Considera que això demostra una bona 
gestió del capítol d’ingressos. En matèria de despeses corrents diu que hi ha estalvi perquè s’ha gastat 
menys del previst, un 2,3%, que es dedica a augmentar l’estalvi. Durant els tres anys darrers, s’ha 
aconseguit estabilitat en la despesa i els reconeixements de crèdits estan en límits inferiors al 5%. 
També fa esment (amb relació a les despeses) al fet que s’han millorat i escurçat els períodes de 
pagament als proveïdors.  
 
Amb relació a les inversions, recorda que les de l’any 2005 han estat de les més elevades de la 
història recent de l’Ajuntament, tant en termes relatius com absoluts. El pressupost definitiu era de 42 
milions d’euros, dels quals s’han adjudicat 35,1 milions, que és el 83,5% del total. Sobre l’endeutament 
diu que en els darrers quatre anys s’ha disminuït l’endeutament en 8,2 milions d’euros, amb una 
tendència clara a la baixa. Es treballa amb rigor, amb prudència i amb control de la despesa. Creu, 
també, important analitzar la capacitat de retorn que té l’Ajuntament, que es calcula dividint l’estalvi 
corrent (després de fer les amortitzacions) pels ingressos. Aquesta capacitat de retorn de l’Ajuntament 
de Lleida és igual al 13%; l’any passat aquesta ràtio era del 6,10%, en un any s’ha doblat. Clou la 
intervenció dient que l’Ajuntament comença l’any 2006 amb estabilitat financera i una bona salut 
econòmica, tot i que l’any 2005 ha estat el millor any inversor de la història municipal.  
 
El Sr. Pané creu que serà difícil que hi hagi acord en la valoració dels resultats pressupostaris de l’any 
2005 entre Govern i oposició. Sigui com sigui, l’any passat es van pressupostar unes prestacions de 
serveis força altes i exigents. El nivell de cobertura de necessitats de la ciutat de Lleida és molt alt 
(esmenta, com a exemple, l’educació, el medi ambient, els serveis personals, la cultura, etc.). Aquest 
any s’ha fet front a un creixement considerable de les àrees urbanes de la ciutat, dotant-les de vials, 
espais públics i equipaments. S’han gastat recursos per preparar execucions urbanístiques i 
d’habitatge que es duran a terme aquest any i el proper. Destaca la gran quantitat d’escoles bressol, 
de ludoteques, l’oferiment d’oportunitats als sectors més febles de la població, el suport a les persones 
amb discapacitats, als infants, a la gent gran o a la població immigrada. També fa esment de les 
ampliacions de la xarxa d’aigua, l’arranjament de camins i dels locals socials, la millora de la neteja de 
la ciutat, els nous espais enjardinats i el manteniment dels barris de la ciutat. Això ha estat possible per 
una pressupuestació decidida que ha donat els seus fruits.  
 
Creu que ha estat especialment important l’administració dels ingressos, especialment els corrents. 
L’esforç fiscal ha donat el seu resultat en forma d’evidències que són al carrer. Els ingressos han estat 
superiors als previstos perquè es va ser molt prudent en el moment de fer el pressupost i perquè 
l’augment de l’activitat econòmica de Lleida és constant. En  referència a la capacitat d’execució de les 
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inversions previstes diu que el balanç del pressupost del 2005 manifesta que s’ha certificat el 43% del 
previst i que s’ha adjudicat o licitat un 81,5%. Hi obres que s’estan materialitzant i per això encara no 
estan certificades, tot i que s’estan executant. Mai no es dóna el 100% de certificacions en el mateix 
exercici (ni a Lleida ni a cap altre indret). S’ha generat estalvi, com a conseqüència de la contenció 
pressupostària que s’ha fet, cosa que s’ha fet sense danyar les prestacions de serveis ni les inversions 
necessàries i possibles. Valora positivament la reducció del deute; sense endeutament no es pot 
avançar en infraestructures i una gran part de l’endeutament la ciutadania ja ho amortitza fent ús de les 
inversions.  Hi ha existències de romanent de tresoreria, tot i que cal també tenir en consideració que 
hi ha reconeixements de crèdits. Els romanents negatius vénen motivats per atendre factures de fluxos 
energètics. S’està afrontant la dificultat d’ajustar les despeses d’energia, de neteges i de 
manteniments, per ajustar-les a la realitat al màxim possible. Caldrà també preveure en el pressupost 
proper el resultat de les auditories de l’antiga empresa concessionària del servei de neteja.  
 
Després d’un període necessàriament  expansiu pel creixement de la ciutat, ara els pressupostos són 
moderadament expansius, que cal executar amb prudència i sentit de la realitat. Reitera que la 
col·laboració econòmica de les altres administracions encara no és l‘òptima ni la que ens correspon. 
Clou dient que el balanç del pressupost del 2005 és positiu i profitós per a la ciutat.  
 
El Sr. Sàez diu que en el debat sobre l’informe sobre la liquidació del pressupost no s’està fent altra 
cosa que analitzar el rigor en la gestió pressupostària i el grau de credibilitat del Govern. Cal analitzar 
números, ràtios, indicadors econòmics. Aquesta liquidació confirma plenament la tendència 
començada l’any passat. Es multiplica per tres els romanents de Tresoreria en referència a l’any 
passat; aquesta multiplicació ho és per sis, si traiem els romanents de Tresoreria afectats per 
inversions. Per segon any consecutiu (i per primera vegada en els últims deu anys) els romanents de 
Tresoreria creixen. Valora el bon comportament dels ingressos i de les despeses. S’ha liquidat per 
sobre del que es va pressupostar (un 103%). S’ha reduït la despesa respecte a allò pressupostat i els 
pagaments sobre les obligacions són superiors al 88%. Es paga més, millor i més ràpid. Tot això per 
segona vegada consecutiva, per primer cop en els darrers deu anys.   
 
En els anys 2000-2001 el deute de la Paeria es va incrementar en 20 milions d’euros, el bienni 2002-
2003 l’endeutament va quedar congelat i en els anys 2004-2004 l’endeutament s’ha reduït prop de 8 
milions d’euros. Aquesta ràtio és especialment positiva. Sobre els percentatges adjudicats d’inversions 
diu que l’any 2004 es va adjudicar un 80%, que l’any 2005 s’ha incrementat en un 80% la xifra 
d’inversions i s’ha adjudicat un 83% sobre una xifra molt més alta. Les obres tenen un període mitjà de 
16 mesos d’execució; és evident que allò que s’adjudica en un exercici no es pot certificar en el mateix 
any de forma total. Hi ha 35 milions d’euros adjudicats i en fase d’execució; mai en els darrers deu 
anys no havíem tingut xifres d’aquesta magnitud. 
 
L’estalvi corrent, que fa dos anys era de 6 milions d’euros, va pujar a 10 l’any passat i enguany ha 
arribat a 19 milions. Descomptades les despeses d’amortització, les xifres passen d’1,2 milions d’euros 
 l’any 2004 a 6,10 milions  l’any 2004 i a 13,7 milions l’any 2005. En dos anys s’ha multiplicat per 10 
l’estalvi corrent després de les amortitzacions. Compara les dades de capacitat de retorn de 
l’Ajuntament que s’han multiplicat per 8 en dos anys (la qual cosa és una demostració de solvència). El 
deute viu estava al 140% l’any 2003, al 133 % l’any 2004 i al 111 l’any 2005. Per primera vegada en 
molts anys ens acostem als ràtios acceptables de deute viu. No es pot reduir a la meitat el deute viu de 
l’Ajuntament en només dos anys, perquè d’aquesta forma s’hipotecaria la capacitat d’actuació de 
lAjuntament. Totes les xifres indiquen que l’any passat es va iniciar una tendència negativa que 
enguany es manté. El desig es mantenir aquesta tendència per arribar al final del mandat per sota del 
100 en l’índex d’endeutament. Lleida ha deixat de ser ja la ciutat més endeutada de Catalunya. Creu 
que la liquidació demostra el rigor i la capacitat de gestió d’aquest Govern.  
 
La Sra. Arnalot considera que en la liquidació de l’any 2005 s’observa, com en els darrers anys, una 
certa ralentització en l’execució del pressupost. Estan disconformes amb la liquidació en coherència al 
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vot que van emetre amb relació al pressupost de l’any 2005. Reconeix que el romanent de Tresoreria 
d’aquest any és una xifra excepcional si es compara amb els darrers anys; desitja que aquesta 
excepcionalitat esdevingui norma en els propers anys (tot i que dubten que sigui possible). Les xifres 
del reconeixement de crèdit presentades  l’any passat van ser espectaculars i el seu grup ja va 
manifestar un raonable escepticisme, cosa que ha resultat confirmada amb els números del 
reconeixement de crèdit d’enguany. Per aquest motiu també són escèptics davant el romanent de 
Tresoreria presentat en la liquidació i creuen que difícilment pot representar l’inici d’una nova 
tendència. Considera que el romanent de Tresoreria ve motivat per l’escàs grau d’execució per part del 
 Govern de les principals inversions a realitzar a la ciutat. La inversió en terrenys es troba en un 60% 
de l’execució, al Centre Històric s’arriba al 50% en la seva execució, el percentatge en edificis 
municipals és del 20% i en la inversió en vies públiques la seva execució no arriba al 40% del 
pressupostat. Si s’hagués executat més obra ens haguéssim trobat amb un romanent de Tresoreria 
negatiu.  
 
Creu que el romanent de Tresoreria de l’any proper no serà tan espectacular ja que l’any 2007 hi ha 
eleccions municipals i les obres del 2006 presentaran un major grau d’execució. Aquest any les obres 
s’han ralentitzat, per aproximar-les al màxim possible a les dates electorals. Aquest és el “quid” de la 
qüestió i no un altre. Independentment de les xifres, manifesta que al seu grup no li agrada aquesta 
liquidació i que estan disconformes amb l’actitud apàtica d’aquest Govern municipal.   
 
El Sr. Tugues comença la seva intervenció concretant que un pressupost és una previsió d’allò que 
l’Ajuntament considera que ingressarà i gastarà durant un any. La liquidació és la comprovació del 
grau de compliment del pressupost, el grau d’eficiència i de bona gestió de l’Ajuntament d’acord amb 
les previsions fetes. La liquidació exacta del pressupost és impossible, però durant l’any l’Ajuntament 
pot anar readequant les previsions amb modificacions de crèdit. Amb aquests instrument la liquidació 
s’ha d’aproximar molt a allò que s’ha pressupostat i modificat. En la liquidació del 2005 es va 
pressupostar que s’ingressaria i es gastaria 116 milions d’euros; durant l’any s’han fet modificacions de 
crèdit per valor de més de 21 milions d’euros (més del 18%); el pressupost final superava els 137 
milions. Ara, la liquidació reflecteix  que els ingressos s’han reduït a 117 milions (-15%) i les despeses 
s’han convertit en 111 milions d’euros (-19,25%). El superàvit pressupostari és de pràcticament 6 
milions d’euros. L‘única conclusió que es desprèn d’aquests números és que el grau d’eficiència  i de 
rigor en el compliment del pressupost és baixíssim. Amb un compliment desigual que explica. En 
matèria de despeses el capítol 1 té un altíssim grau de compliment i el capítol 6 té un grau de 
compliment del 35% (tot i que suposa més de 37 milions d’euros, una xifra molt considerable).  
 
Les obres tenen un trajecte llarg d’execució i el Govern ha reiterat que allò que compta és l’adjudicació, 
per tal d’avaluar el compliment. La realitat és que les inversions (que representaven el 27% del total del 
pressupost) finalment van quedar en l’11,8%. Comenta i compara  les dades d’algunes inversions com 
les del cicle de l’aigua (grau de compliment el 13,94%), inversions en via pública (grau de compliment 
inferior al 60%), Centre Històric (grau de compliment 52%); creu que és molt clar que no s’han 
complert les previsions. En aquestes mateixes tres partides fa la suma de les previsions del 2004 i 
2005 i dóna que: en el cicle de l’aigua el grau de compliment és del 8,7%, en inversions en via pública 
el grau de compliment es del  60% i en el  Centre Històric el grau de compliment és del 51%. Amb 
aquestes dades rebat l’argumentació del Sr. Sàez sobre els terminis de realització i execució de les 
obres com a causa del grau de compliment presentat; creu que no es compleixen les previsions i que 
no es veu el rigor enlloc.  
 
Demana eficiència per cobrar però també per pagar el proveïdors. En aquest sentit diu que el 
percentatge d’ingressos realitzats sobre drets nets és del 87,6% i el percentatge de pagament sobre 
obligacions reconegudes és del 79% (8 punts per sota dels ingressos). Es demostra més capacitat a 
l’hora de cobrar que a l’hora de pagar. Sobre els ingressos total recaptats i els pagaments realitzats, hi 
ha una diferència de més de 14 milions d’euros. Demana la mateixa eficiència a l’hora de cobrar que a 
l’hora de pagar. Es poden fer moltes valoracions sobre deute i eficiència. Però en la liquidació hi ha un 
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munt de partides amb un important percentatge de morositat. Si poguessin votar, el seu vot seria 
contrari.  
 
La Sra. Mínguez agraeix l’adjectiu d’excepcionalitat que ha fet servir la portaveu del grup del PP; creu 
que si haguessin  votat a favor del pressupost, avui la seva opinió hauria estat molt més favorable. Diu 
també que, per l’Equip de Govern,  el reconeixement de crèdit d’aquest any és tant espectacular o més 
que el de l’any passat, ja que el volum de despesa gestionat durant el 2005 ha estat més gran. No 
entén que hagi qualificat d’apàtica l’actitud de l’Equip de Govern, ja que únicament s’està explicant i 
valorant una liquidació d’una liquidació. 
 
Responent al Sr.Tugues, valora la seva oratòria però no les raons que ha exposat; considera que 
pateix errors  de  base que fan que el seu discurs caigui pel seu propi pes. Creu que no diu la veritat. 
Barreja o confon els ingressos corrents amb els ingressos de capital, i per això diu que les previsions 
d’ingressos eren de 137 milions i només s’han ingressat 117 milions, barreja els dos tipus d’ingressos 
(que són elements completament diferents). Els ingressos corrents creixen un 4% tal  com ha explicat 
abans. El mateix error comet quan parla de les despeses, perquè barreja les despeses corrents amb 
les despeses de capital; és un error  de  base. També s’ha introduït el tema de les modificacions de 
crèdit, malgrat que l’Ajuntament de Lleida només va fer  un expedient de modificació en tot l’any (no es 
fan més modificacions ni es fan diversos reconeixements de crèdits).  
 
Considera que no diu la veritat quan  parla dels ingressos, quan  parla del pressupost de despesa i 
barreja conceptes. Quan ha parlat de les inversions també comet un altre error: no es poden tractar les 
inversions amb els mateixos indicadors amb que es tracten les depeses corrents; tots sabem que una 
inversió té un calendari diferent (molt més llarg i complex). Hi ha una gran diferència entre adjudicar i 
executar, que cal analitzar de forma diferenciada. Defineix el concepte d’adjudicació que garanteix 
l’execució de les obres o serveis; creu que les adjudicacions fetes suposen una bona gestió del 
pressupost d’inversions. Sobre les inversions en vies públiques també diu que les xifres explicades pel 
Sr. Tugues no són correctes: sobre un pressupost total de 9,9 milions d’euros s’han compromès 
despeses (adjudicades) per un import de 9 milions d’euros i d’aquestes s’ha certificat el 65%. En 
manteniment de la via pública hi ha un pressupost de 2,1 milions d’euros i unes despeses 
compromeses de 2 milions d’euros (el 95% del pressupost, no d’allò certificat). És un conjunt de cinc 
aspectes en  què no s’ha dit la veritat.  
 
Rebutja també la crítica del retard en els pagaments, ja que s’estan utilitzant nous sistemes com la 
confirmació (el “confirming”) per poder garantir el cobrament de les factures a 60 dies. Demana al Sr. 
Tugues rigor i una bona lectura de les xifres. Els números són els que són i cal interpretar-los tal com 
són, sense barrejar conceptes. Amb una adjudicació del pressupost d’inversions del 83,5% 
(percentatge que mai no podrà ser del 100% per raó de les baixes) només es pot qualificar la gestió de 
l’Equip de Govern de notable, per la qual cosa estan satisfets.   
 
El Sr. Pané respon al Sr. Tugues dient que és obvi que no tot es fa bé; però que també és evident que 
ningú no ho pot fer tot bé. Però es pot reconèixer que es fa força bé, o si més no que es millora i hi ha 
la voluntat i l’interès a fer-ho millor. Creu que honoraria al grup de CiU que reconegués que s’ha 
executat (o compromès) molta inversió, fins a un 83%; creu que s’ha fet derrotisme malgrat que 
l’execució de les inversions s’està fent força bé. No considera correcta la lectura que fa sobre els 
ingressos: es va ser molt prudent en la pressupostació dels ingressos i, a més a més, el Govern ha 
estat capaç de gestionar molt bé els ingressos corrents, que són els de més difícil gestió. Això caldria 
que es reconegués. També cal reconèixer que l’acceleració de pagaments és una certesa i una 
realitat, els terminis són més que raonables. No ha parlat tampoc de l’estalvi ni de la reducció del 
deute, tot i que al seu moment va ser motiu de grans polèmiques en aquest Ple. Recorda els motius 
que van fer que el deute fos tan important (Gardeny, infraestructures, etc., per dotar la ciutat); l’esforç 
de reducció del deute és real i cert i s’ha produït sense detriment de la qualitat dels serveis ni de la 
continuació de les inversions.  
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El Sr. Sàez destaca la darrera frase de la Sra. Arnalot, que va dir que independentment de les xifres no 
els hi agrada aquesta liquidació. Amb aquest plantejament no es pot fer res, ja que es tracta d’una 
qüestió estrictament de gustos, sempre opinable. Però aquesta valoració es fa independentment de les 
xifres, ja que aquestes xifres (com el grup del PP ha reconegut) són positives.  
A la intervenció del Sr. Tugues se li planteja el dubte de si realment té les mateixes dades que la 
regidora d’economia. No entén que (llevat que hi hagi números diferents) digui coses com les que avui 
ha dit. Creu que confon termes, amb un xic d’intencionalitat. Planteja uns nivells de despesa i de 
pagament absolutament impresentables. Pregunta si no són certes les dades referents al fet que 
l’execució de la depesa corrent està al 97.89%, que la suma de despesa corrent més la càrrega 
financera es troba al 97,71%, que en el capítol 2 estem en un 89% de pagaments efectuats sobre les 
obligacions reconegudes, o que estem cobrant més d’un 90% sobre les liquidacions efectuades. 
Aquestes xifres són irrefutables. Les diferències entre cobraments i pagaments de despesa corrent ve 
motivada pel pagament d’amortitzacions i interessos o per l’estalvi pressupostari i els romanents; el 
que seria greu és que paguéssim més del que ingressem. En referència a les inversions també 
insisteix  que en el pressupost es descompten els recursos en el moment en què s’adjudica una obra o 
una inversió, després d’haver fet la corresponent reserva pressupostària (explica el procés). Manifesta 
que no s’està analitzant en aquesta liquidació el funcionament de la Tresoreria de l’Ajuntament, sinó  la 
gestió pressupostària. A l’import d’inversió adjudicada caldria afegir, també, els romanents de 
Tresoreria amb finançament afectat (4 milions més) que no han estat adjudicats encara, però que es 
projectarà en el pressupost proper.  
 
Creu que, després d’aquesta anàlisi, no es tinguin en consideració els resultats de l’estalvi corrent, la 
capacitat de retorn, el deute viu o les ràtios sobre ingressos corrents va en contra de totes les teories 
sobre valoració dels indicadors financers de la gestió pressupostària. Amb les xifres que ha explicat el 
Sr. Tugues no seria possible presentar els indicadors que s’han explicat  a bastament i que valora molt 
positivament (ho explica amb detall). S’ha reduït el deute viu, s’ha multiplicat l’estalvi corrent... El 
panorama no és com el pinta el Sr. Tugues. Li demana rigor en el moment de llegir el pressupost i la 
seva liquidació.  
 
La Sra. Arnalot respon a la Sra. Mínguez dient que a més de la qualificació d’execepcionalitat (que 
tant li ha agradat), cal també considerar que el seu grup el que demana és que aquesta excepcionalitat 
es converteixi en norma els propers anys, cosa que posem en dubte. El grup del PP reconeix quan les 
coses es fan millor i creuen que això és bo i la ciutadania ho agraeix. Reitera la seva preocupació 
sobre la ralentització d’algunes obres, especialment les referides al Centre Històric i en altres indrets 
clau. Creu que el Govern peca d’autocomplaença, ja que actua com a examinat i com a examinador al 
mateix temps. La nota i la valoració la faran els ciutadans en les properes eleccions municipals.   
 
Respon també al Sr. Sàez dient que no els  agrada la presentació de la liquidació, pels motius que han 
explicat en la seva intervenció. Desitja que l’any proper no hagin de dir aquestes paraules i que puguin 
felicitar el Govern si s’ho mereix.  
 
El Sr. Tugues manifesta que pensava que  en aquest acte calia fer la valoració del pressupost total 
(del capítol 1 al capítol 9) i que la liquidació calia valorar-la d’acord amb la previsió final del pressupost. 
Si només hem de valorar els ingressos i les despeses corrents parlarem d’una cosa; si només hem de 
valorar la inversió realitzada serà també una cosa diferent. Cal parlar i valorar sobre tot el conjunt del 
pressupost. Reitera que el compliment dels capítols 1 i 2 de despeses és molt alt, en canvi el 
compliment del capítol 6 el qualifica de desastre. El compliment total del pressupost també el qualifica 
de fatal i molt malament. Tot això amb l’agreujant  que s’han modificat els crèdits inicials en més d’un 
18% sobre l’inicial.  
 
Les dades que ha dit el Sr. Sàez són certes. Si s’ha rebaixat el deute ha estat per dos causes: el Pla 
de sanejament (que el Govern de la Generalitat va imposar a l’Ajuntament per tenir un deute desaforat 
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i no assumible) i perquè la inversió reconeguda és molt inferior a la inversió pressupostada.  
 
Respon també a la Sra. Mínguez rebatent les acusacions sobre faltar a la veritat i dient que, en tot cas, 
és la regidora qui ho fa. Demana que no faci servir qualificatius insultants. Reitera els exemples que va 
posar de tres inversions molt importants, en les quals va sumar les pressupostacions dels anys 2004 i 
2005 i el resultat que surt d’aquestes acumulacions és que els percentatges de les obligacions 
reconegudes estan molt per sota del que es va pressupostar.  La realitat és que finalment s’inverteix 
molt menys d’allò que està previst. Sobre la  inversió en vies públiques les obligacions reconegudes no 
són  més del 80%, sinó que són el 59,95%. La regidora confon en aquest cas les despeses de 
manteniment de via pública que, efectivament, tenen un grau de compliment altíssim; malgrat que en 
aquest cas queda un 60% pendent de pagament. Demana que es millorin molt més els terminis de 
pagament de les obres certificades. Creu que el grau d’eficiència és bastant baix.  
 
Reconeix que és complicat treballar i valorar un conjunt de números tan important i complex, però la 
valoració cal fer-la sempre en conjunt, sobre la globalitat del pressupost. A banda dels totals (que és el 
punt sobre el qual cal fer l’apreciació de conjunt) el grup de CiU ha reconegut que alguns aspectes 
funcionen més bé i altres van francament malament.  
 
La Sra. Mínguez també reconeix la complicació d’aquesta anàlisi, però reitera que en cap cas s’ha de 
faltar a la veritat. Reitera també que no es poden barrejar conceptes ni valorar igual conceptes que 
tenen un pes relatiu o absolut diferent. Creu que les dades que ha explicat són suficients i estan 
raonades. Creu que el Sr. Tugues barreja conceptes voluntàriament. La valoració ha de ser conjunta 
de tot el pressupost, però aplicant els indicadors de valoració que corresponen. Recorda que ha 
explicat separadament les partides de manteniments a la via pública i de les inversions a les vies 
públiques. En aquesta segona el Sr. Tugues ha omès una dada:  que estan adjudicats 9 milions sobre 
9,9 milions pressupostats. Les modificacions de crèdit s’han fet per generar més ingressos i per 
incorporar inversions dels anys anteriors, tal  com es farà també aquest any. Vol recordar que el 
romanent líquid de la Tresoreria de l’Ajuntament ha estat  positiu, s’han augmentat els ingressos, s’ha 
fet una bona gestió d’ingressos i despeses, s’ha estalviat, l’endeutament ha disminuït, tenim una 
capacitat de retorn del 13%, la inversió ha estat de 42 milions d’euros (la major inversió municipal de la 
història) i s’han adjudicat el 83.5% de les inversions. La liquidació presentada està feta amb rigor, amb 
control i amb transparència.  
 
El Sr. Tugues intervé de forma puntual per manifestar que en la seva documentació no consta la 
columna esmentada per la Sra. Mínguez sobre obligacions reconegudes en vies públiques. Les dades 
no coincideixen.  
El Sr. alcalde manifesta que l’expedient de liquidació està a disposició de tots els grups per fer les 
comprovacions que calguin.  
 
El Sr. alcalde clou el debat dient que el desenvolupament d’un pressupost té diversos moments: 
confecció, execució (política de contractació) i la política de Tresoreria. No es poden barrejar els tres 
estadis. Les ràtios s’han d’avaluar segons en quin estadi es faci l’anàlisi.  No es poden sumar “fotos 
fixes” de cada any, ja que hi ha projectes plurianuals i incorporacions; hi ha una continuïtat. Vol felicitar 
 l’Àmbit d’Economia i els seus tècnics pel procés d’execució i liquidació del pressupost; al conjunt dels 
àmbits municipals que han executat el pressupost amb coherència i rigor. S’ha reconegut el 
compliment del Pla de sanejament, del qual l’Ajuntament ja està exclòs, tal  com es va informar en el 
Ple, per haver-se complert els objectius. L’Ajuntament té una ràtio molt alta d’estalvi i de disminució 
d’endeutament. També estem al davant com a Ajuntament més inversor en proporció als nostres 
habitants. El pressupost no és un fi, és un instrument. L’anàlisi d’aquest instrument és una mesura de 
com gestionem el conjunt de la ciutat. Creu que queda clar el nivell de rigor de l’Ajuntament en matèria 
econòmica. Les ràtios avalen aquesta gestió.  
 
La corporació queda assabentada del conjunt de liquidacions pressupostàries.  
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Punt número 35. Suspensió de l’aprovació provisional del projecte de Pla Especial  Urbanístic 
d’ordenació d’un hotel i una benzinera en una finca situada en la partida Torres de Sanui (SNU) 
 
La Sra. Alòs intervé dient d’antuvi que votaran a favor de la proposta. Vol aprofitar aquest expedient 
per convidar  la corporació a una reflexió ja plantejada en la Comissió Informativa d’Urbanisme. 
Aquesta reflexió es concreta de la forma següent:  el fet que  la normativa legal permet que l’Alcaldia 
pugui delegar atribucions a favor de la Junta de Govern Local, fa que molts instruments d’ordenació 
urbanística passin a aquest òrgan col·legiat, perquè siguin aprovats,  sense haver-se tractat en la 
Comissió Informativa; alguns d’aquests projectes són molt importants per a la ciutat (esmenta algun 
exemple com el projecte de remodelació dels Camps Elisis). Els seu grup vol col·laborar en aquests 
projectes tan importants. És cert que es pot tenir accés als expedients, però creu que cal plantejar-se 
aquesta col·laboració des d’un altre concepte de filosofia política.  
 
Quan un projecte passa inicialment per Junta de Govern Local perquè sigui aprovat i després el Ple el 
suspèn , com és aquest cas, semblaria més lògic que la comissió ja hagués emès l’informe abans del 
primer tràmit. Un altre exemple és el cas de les obres ordinàries,  que les aprova directament  la Junta 
de Govern Local sense passar per cap Comissió Informativa i els grups de l’oposició tenen accés al 
seu contingut quan es presenten públicament. Creu que és més lògic que els projectes que tinguin una 
especial importància per a la ciutat passin, abans de l’aprovació inicial, a  la comissió respectiva 
perquè emeti el seu informe. La Llei ho permet. Es va demanar a la Comissió Informativa d’Urbanisme 
que altres projectes importants passessin per comissió informativa i no directament per Junta de 
Govern Local. Es reitera aquesta petició atenent que el Sr. alcalde no  és a la Comissió Informativa 
d’Urbanisme.  
 
El Sr. alcalde considera que es tracta més del plantejament d’un prec que d’una intervenció 
relacionada directament amb el punt de l’ordre del dia. Respon que en l’actuació ordinària municipal 
s’apliquen els criteris d’eficiència en el marc de la norma; per això els projectes grans de ciutat es 
passen (com a norma general) per comissió informativa, encara que no sigui obligat, tot i que per raons 
d’urgència alguns passin directament a la Junta de Govern Local. No obstant això, recull el prec de la 
Sra. Alós i manifesta que la tendència serà la de passar-los per comissió informativa. 
 
La Sra. Alós insisteix que sigui en comissió i no que es trobin les decisions ja fetes. L’oposició 
representem un bon nombre de ciutadans i trobaríem més correcte aquest procés, tot i que la llei no ho 
consideri obligatori.  
 
El Sr. alcalde diu que el diàleg no té a veure amb aquest punt de l’ordre del dia, però que considera 
atès el prec que ha formulat la Sra. Alós.  
  
La proposta s’aprova per unanimitat.  
 
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. Gavín formula un prec, i comença dient que fa quatre mesos i mig que va finalitzar el mandat de 
la Sindica de Greuges de l’Ajuntament; durant aquest temps hem anat llegint en els mitjans de 
comunicació notícies diverses. Primer, una situació estranya, en què ni la pròpia Sindica  sabia si havia 
estat renovat el seu mandat (seria una conseqüència lògica del Reglament considerar que havia estat 
renovada de forma automàtica) o si estava en una situació de pròrroga no prevista en el Reglament. 
Després van sortir altres informacions dient que no havia estat renovat aquest mandat i també s’han 
llegit noms de possibles candidats a substituir-la. Avui ha passat pel Ple una modificació d’aquest 
Reglament, una aprovació inicial, que haurà de ser aprovada definitivament el proper mes. No abans 
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de sis mesos d’haver acabat el darrer mandat, suposa que es farà la renovació de la Sindicatura.  
El prec que formula és el següent: Considera que el treball seriós  i institucional de la Síndica no 
mereix aquesta situació d’interinitat i d’estranyesa per una situació anormal. Creu que una figura, de la 
que el Govern n’ha fet ostentació de la seva importància, no mereix el desgast i el menysteniment de 
que passin tants mesos sense que se sàpiga ben bé  el que es vol fer. Demana que en el termini més 
ràpid possible i de la forma més normal possible es decideixi  o bé donar continuïtat a la síndica actual 
 o bé  substituir-la, si aquesta és la voluntat de la corporació, per tal de no desgastar-ne la seva funció.  
 
(En aquest moment es produeix la greu indisposició d’una de les persones assistents com a públic a la 
sessió plenària, que és atesa urgentment pels membres de la corporació Sr. Ferrer i Sra. Tarruella. Se 
suspèn la sessió per uns moments. Posteriorment,  ateses les circumstàncies i amb la conformitat i a 
proposta del Sr. Gavín, que estava en l’ús de la paraula, el Sr. alcalde aixeca la sessió, deixant 
pendent la resposta al prec per al proper Ple).    
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde

 


